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Załącznik do raportu z konsultacji społecznych 
w sprawie modernizacji parku za Ratuszem 

w Bielsku-Białej 
 
 

 
 

• Konsultacje rozpoczęły się 20 listopada 2020 r. i trwały do 4 grudnia 2020 r. 

• Konsultacje miały zasięg ogólnomiejski, a do udziału w nich uprawnieni byli 
mieszkańcy miasta Bielska-Białej. 

• Konsultacje polegały  na kierowaniu przez uprawnione osoby opinii i uwag na adres 
poczty elektronicznej: konsultacje@um.bielsko.pl. 

 
 
 
 

Bielsko-Biała, Grudzień 2020 r. 
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I. Przedmiot konsultacji 

Przedmiotem konsultacji było zebranie informacji od mieszkańców Bielsko-Białej na temat 

modernizacji parku za Ratuszem, znajdującym się w Bielsku-Białej. 

Efektem przeprowadzonych konsultacji społecznych będzie opracowanie ostatecznego 

projektu koncepcyjnego. Będzie on stanowił podstawę do wykonania projektu budowlanego 

i projektu wykonawczego parku.  

 

II. Metody konsultacji 

Konsultacje zostały przeprowadzone w formie internetowej, bez osobistego kontaktu, 

z powodu epidemii SARS-COV-2. 

III. Akcja informacyna 
Informacje o konsultacjach społecznych pojawiły się: 

1. Na stronie internetowej Miasta Bielsko-Białej w zakładce "konsultacje społeczne" 

https://bielsko-biala.pl/konsultacje/aktualnosci 

https://bielsko-biala.pl/konsultacje/konsultacje-z-mieszkancami/konsultacje-dot-

realizacji-modernizacji-parku-za-ratuszem-w 

 

 

https://bielsko-biala.pl/konsultacje/aktualnosci
https://bielsko-biala.pl/konsultacje/konsultacje-z-mieszkancami/konsultacje-dot-realizacji-modernizacji-parku-za-ratuszem-w
https://bielsko-biala.pl/konsultacje/konsultacje-z-mieszkancami/konsultacje-dot-realizacji-modernizacji-parku-za-ratuszem-w
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2. Na oficjalnym profilu Miasta na portalu społecznościowym Facebook w dniu 

20.11.2020 r. Post uzyskał 6 polubień i 2 udostępnienia. 

https://www.facebook.com/bielskobiala.profiloficjalny 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/bielskobiala.profiloficjalny
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3. Na oficjalnym profilu na Instagramie w dniu 20.11.2020 r. Post wyświetlono 379 razy 

(stan na dzień 07.12.2020 r.). 

https://www.instagram.com/bielskobiala.profiloficjalny/ 

 
 

 

 

 

 

https://www.instagram.com/bielskobiala.profiloficjalny/
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4. W materiale "Serwis Telewizyjny Ratusza 30.11.2020 r." na portalu YouTube. 

https://www.youtube.com/watch?v=1mefewcdpc8 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=1mefewcdpc8
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5. Akcja informacyjna została również przeprowadzona za pomocą materiałów 

drukowanych. 

• Wydrukowano 30 plakatów formatu B2, 10 plakatów formatu A3 oraz 1000 

ulotek. 

• Plakaty zostały rozmieszczone na terenie miasta Bielsko-Biała. 

• Ulotki zostały rozdane na terenie miasta Bielsko-Biała. 

• Plakat i ulotka promujące konsultacje społeczne. 
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IV. Postulaty mieszkańców 

W konsultacjach wzięły udział trzy osoby. Poniżej przedstawiamy ich odpowiedzi. Liczby po 

myślniku są liczbą odpowiadającą ilości odpowiedzi na dany podpunkt. 

1. W jaki sposób chciałby Pan/chciałaby Pani spędzać czas w parku? 

a) Odpoczywając, przebywając na świeżym powietrzu - 3 

b) Spacerując - 1 

c) Obserwując przyrodę - 2 

d) Spotykając się ze znajomymi - 1 

e) Przechodząc przez niego w drodze do szkoły/pracy - 2 

 

2. Co Pana/Pani zdaniem jest warte zachowania w obecnym stanie parku? 

a) Wartością na pewno jest istniejący drzewostan, zwłaszcza drzewa stare. 

Zachować należy charakter parku, zwłaszcza jego wyłączenie z ruchu kołowego, 

układ alejek, dużą ilość miejsc zacienionych i ławki nad rzeką.  

b) Z całą pewnością starodrzew, ale naturalnie "zaopiekowany" przez, czy też pod 

okiem dendrologa; rododendrony - do wkomponowania w niższe piętro 

nasadzeń. 

c) Drzewostan, starokrzew. 

 

3. Czy Pana/Pani zdaniem przestrzeń Parku powinna nawiązywać do historii tego 

miejsca? 

a) Umieszczanie tablic mówiących o historii miejsca wraz z fotografiami. - 2 

b) Inne: 

o Tak, przestrzeń parku powinna nawiązywać do jego przeszłości oraz 

przeszłości miasta. Nie widzę jednocześnie potrzeby instalowania w parku 

tablic informacyjnych, chyba że miałby charakter, kształt i wielkość, która 

nie naruszałaby przestrzeni parku – zwłaszcza wizualnej. Ewentualne 

tablice powinny być niewielkie i usytuowane nisko, tak aby nie zasłaniać 

widoku (przykład fatalnych tablic dostępny jest w Cygańskim Lesie 

w miejscu wyznaczonym na biwak).  

o Może nie wielu tablic, ale z pewnością takie, które będą zawierały 

informacje dotyczące czasu i okoliczności powstania budynku Ratusza, 

parki i tego (np. Kino "Wanda") co było tu wcześniej. Natomiast jestem 

przeciwna upamiętnieniu istnienia kina poprzez oznaczenie jego zarysu, 

uważam to za zbędne i przesadne w wypadku takiego obiektu. 

 

4. Jakie elementy, urządzenia, obiekty małej architektury powinny znaleźć się w parku? 

Prosimy o wybór maksymalnie czterech elementów. 

a) Ławki - 3 

b) Kosze na śmieci - 3 

c) Kosze na psie odchody - 2 

d) Stojaki rowerowe - 2 
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e) Tabliczki opisujące historię miejsca i obiektów (dawny targ, schron 

przeciwlotniczy) - 1 

f) Inne: 

o Park jest niewielki, więc wolałbym żeby nie wpychano na siłę w jego 

przestrzeń dodatkowych elementów. 

o Jestem absolutnie przeciwna wykonaniu wielu tabliczek. Uważam, że jedna 

informacja o historii i opisująca przeszłość, obiekty i zawierająca ważne 

informacje dotyczące tego miejsca w zupełności wystarczy. Nie sądzę, że 

wykonanie altany jest celowe. Zabieramy miejsce roślinom, a altana pewnie 

będzie stała niewykorzystana. 

o Wejście do szczeliny zaznaczyć - nie eksponować. 

 

5. Jaki typ roślinności powinien dominować w parku? 

a) Drzewa liściaste - 2 

b) Krzewy ozdobne - 3 

c) Pnącza - 1 

d) Rabaty z kwiatami - 3 

e) Duża przestrzeń trawiasta - 1 

f) Inne: 

o Priorytetem powinny być już rosnące, stare drzewa. Te, które zostały 

dosadzone, powinny być stale doglądane (często po posadzeniu drzewo nie 

jest nawet należycie umocowane do palika i rośnie nieprawidłowo).  

o Za bardzo ważne uważam zadbanie o ptaki, po rozeznaniu co w tym zakresie 

jest potrzebne. 

o Regularne, a nie tylko sezonowe sprzątanie. 

o W parku powinny pojawić się wielkopowierzchniowe rabaty bylinowe 

z gatunków, które nadają się do sadzenia w cieniu istniejącego drzewostanu. 

Na terenie całego parku powinny zostać dodane również krzewy, biorące pod 

uwagę stanowisko oraz aktualne nasadzenia, dobry wybór stanowiłyby 

różaneczniki. 

 

6. Z jakich materiałów preferowałby Pan/preferowałaby Pani elementy małej 

architektury? 

a) Drewno - 3 

b) Kamień/beton - 2 

c) Inne: 

o Granit, ale nie polerowany, piaskowiec. Jeśli byłyby elementy metalowe, to 

nie chromowane. Nie szkło. Ogólnie: Nie tak jak na rynku, Parku Słowackiego, 

Placu Chrobrego. Dominować musi roślinność, cała reszta ma być tylko 

dodatkiem, będącym w zgodzie z charakterem tego miejsca, jak najbardziej 

naturalnym. 

o Drewniane tarasy w formie ław, z których widać koryto rzeki. 
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7. Czy w kontekście zagospodarowania parku któreś z poniższych stwierdzeń wzbudza 

Pana/Pani obawy? Prosimy o zaznaczenie maksymalnie 4 odpowiedzi. 

a) Niewystarczająca ilość zieleni (brak nowych drzew, krzewów, rabat kwiatowych) - 

2 

b) Niebezpieczeństwa na tle społecznym (np. ze względu na grupy osób budzące 

niepokój, spożywające alkohol) - 1 

c) Nadmierny ruch rowerowy - 1 

d) Niedostosowane urządzenia do potrzeb mieszkańców - 3 

e) Brak udogodnień dla osób z niepełnosprawnościami - 1 

f) Inne obawy (jakie?) 

o Może należałoby całkowicie zrezygnować z możliwości przejeżdżania przez 

park na rowerze, także z poruszania się rowerem po alejkach. 

o Bardzo duży nacisk powinien zostać położony na sprzątanie przez właścicieli 

po psach (patrole, monitoring, mandaty). 

o Osoby nietrzeźwe powinny być legitymowane, pouczane i ewentualnie 

odwożone do izby wytrzeźwień, by nie zalegały śpiąc całymi dniami na 

ławkach. 

 

8. Jakie zmiany należy wprowadzić w Parku? O czym należy pamiętać projektując tę 

przestrzeń? 

a) O zachowaniu charakteru parku, o tym, że jest to park miejski, niewielki, ze 

starodrzewem. Nie ma charakteru parku rekreacyjnego.  

b) Oglądając projekt trochę się przestraszyłam widząc, że "pomnik" akrobaty ma 

zostać, co prawda zabrany, ale przeniesiony w bardziej jeszcze wyeksponowane 

miejsce. Dlaczego? Z jakiego powodu ten "pomnik" stanął, dlaczego przenosi się 

go dosłownie pod sam budynek Ratusza, w miejsce bardziej wyeksponowane? Nie 

jest to "dzieło" o dużej wartości, przecież. Może w tym miejscu lepszy byłby Don 

Pedro z Krainy Deszczowców? 

c) Ze względu na położenie parku nie tylko w ścisłym centrum miasta, ale również 

w sąsiedztwie Ratusza, celem projektu powinno być stworzenie estetycznej 

i funkcjonalnej przestrzeni miejskiej, która zachęci użytkownika do wypoczynku 

i rekreacji oraz będzie stanowić wizytówkę miasta. 

d) Podniesienie wartości wizualnych terenu oraz wprowadzenie nowych funkcji 

pozwoliłoby na przyciągnięcie nowych użytkowników i wpłynęłoby pozytywnie 

nie tylko na pobliskie dzielnice, ale również na całe miasto. 

e) Konieczne jest zachowanie istniejącej zieleni wysokiej i uzupełnienie jej średnią 

i niską zielenią, krzewami i bylinami, które podniosą wartość estetyczną parku. 

 

9.  Inne sugestie i uwagi dotyczące koncepcji projektowej parku za Ratuszem. 

a) Realizator zadania mógł pokusić się o jakąkolwiek wizualizację parku, choć 

wstępny zamysł. Slajdy, które Państwo przygotowali, są jednak bardzo słabe i nie 

trafią do wyobraźni przeciętnego mieszkańca. Formularz konsultacji też 
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przygotowalibyście jakoś poprawniej. Formatowanie tekstu to nie jest specjalnie 

nowy wynalazek. Mam nadzieję, że w swojej profesji jednak macie więcej 

doświadczenia, niż w realizacji konsultacji społecznych.  

b) Szpeczące, blaszane ogrodzenie tyłów posesji przy ul. Stojałowskiego należy 

usunąć!!! 

c) Myślę, że "Park za Ratuszem" nie jest ani parkiem, ani skwerem. Jest zieloną 

enklawą w dość ruchliwym miejscu i z tego punktu widzenia jest bardzo ważny, 

zarówno dla przechodniów, jak i mieszkańców. Z uwagi na to proporcje pomiędzy 

zielenią, a planowaną małą architekturą powinny przeważać dla roślinności 

(drzewa, krzewy, trawa, pnącza, kwiaty). Nie zróbmy z tego miejsca drugiego 

rynku i nie zabetonujmy go! 

d) Jestem za usunięciem "akrobaty" z tego miejsca, na rzecz np. kolejnych postaci 

z bajek z Bielskiego SFR. 

e) Architektura budynku Ratusza niech będzie wskazówką formalną dotyczącą 

charakteru małej architektury, tak by nie była ona dysonansem. 

f) Teren parku musi być regularnie sprzątany! 

g) Za pomnikiem Konfederatów Barskich przeznaczono do wycinki dwa głogi 

pośrednie, które są w dobrym stanie zdrowotnym, a w czasie kwitnienia stanowią 

dekoracyjne tło dla pomnika. 

h) Wprowadzenie zakazu ruchu kołowego na terenie parku bez zaproponowania 

alternatywnego wjazdu na posesję dla mieszkańców budynków przy 

ul. Stojałowskiego 18,20 i 22 jest niedopuszczalne. 

 

V. Podsumowanie konsultacji 

Podsumowując: 

• Wszyscy uczestnicy konsultacji uważają, że czas, jaki spędzają w parku, to przede 

wszystkim odpoczynek na świeżym powietrzu. 

• Uczestnicy uważają, że warto zachować starodrzew oraz starokrzew. 

• Z małej architektury najbardziej potrzebne są ławki oraz kosze na śmieci. 

• Mieszkańcy zgadzają się z tym, by zostały zainstalowane tablice informacyjne, jednak 

w niewielkiej ilości oraz by były nieduże. 

• Elementy małej architektury powinny być, według uczestników konsultacji, wykonane 

z drewna. 

• Mieszkańcy uważają, że w parku powinny dominować krzewy ozdobne. 

• Mieszkańcy uważają także, że urządzenia w parku nie są dostosowane do ich potrzeb 

i wzbudza to ich obawy. 

• Wszyscy zgodnie uważają, że najważniejsze to zachować istniejące drzewa. 

Powyższe podsumowanie dotyczy tylko tych rzeczy, z którymi zgadzali się wszyscy uczestnicy 

konsultacji. W punkcie IV zawarte są pojedyncze odpowiedzi mieszkańców. 


